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Speciale editie: 20 jaar dorpskrant

20 jaar, voorbijgevlogen

Op een van de laatste vergaderingen van de dorpsraad merkte Tony, lid 
van het eerste uur, op dat het nu ongeveer 20 jaar geleden moet geweest 
zijn dat we met het idee van een dorpsraad op de proppen kwamen.  Een 
exacte datum is er niet, een paar aanleidingen wel. In elk geval vonden 
we dat we dit niet zomaar konden laten voorbijgaan, en een paar inte-
ressante ideeën passeerden de revue. Vast stond dat we iets moesten 
doen met de ondertussen 60 gazetten van Heldergem, die ons eigenlijk 
een overzicht gaven van 20 jaar dorpsgeschiedenis en activiteiten
Met een paar dapperen besloten we in het archief te duiken van de 
beschikbare nummers. Ettelijke uren opzoekwerk en digitalisering later 
bleken we nagenoeg over de volledige jaargangen te beschikken, maar 
hoe verwerk je meer dan 700 bladzijden artikels tot een leesbaar geheel. 
3 samenvattingen en evenveel marathonvergaderingen later kwamen 
we tot een consensus. We zouden werken met een 8-tal thema’s, daar 
telkens een paar treffende artikels en foto’s bij zoeken, en elk thema 
voorzien van een inleiding, waarin we de artikels kaderen en verwante 
items vermelden.  Het resultaat vindt u in volgend compilatie-aflevering 
van de ‘Gazet van Heldergem’ die daarmee zelf op de vooravond staat 
van haar 20e jaargang. Een woord van dank aan de leden van de dorps-
raad, en in het bijzonder aan Johan B, Johan M, Tony DR en Patrick DS 
voor hun bijdrage tot de redactie van dit nummer. 
Het werden 20 jaargangen met ups en downs, met mede- en tegen-
werking (ooit kregen we zelfs het verbod om de gazet nog te drukken 
op de gemeente), van hoop en ontgoocheling, van vallen en weer recht 
krabbelen, om uiteindelijk zelfs inspirerend te werken voor andere kleine 
kernen in Vlaanderen via de Vlaamse Vereniging voor Dorpsbelangen, 
waar onze dorpsraad een voortrekkersrol speelt. 
En er is hoop, veel hoop. Hun verkiezingsbelofte getrouw (waar we als 
dorpsraad in de aanloop een belangrijke rol speelden door de organisatie 
van een druk bijgewoond debat) is er vanuit de gemeente de intentie om 
ook in de andere deelgemeenten dorpsraden uit de grond te stampen, en 
we willen daar actief aan meewerken. Een visie en oproep hiertoe vindt 
u eveneens in deze krant
Maar ook wij kunnen dit niet alleen. We zijn ervan overtuigd dat er in 
Heldergem zeker nog mensen zijn die enkele uren van hun schaarse vrije 
tijd willen opofferen om mee te denken over het welzijn en de toekomst 
van ons dorp, om mee te werken aan de dorpskrant, om te helpen bij 
een activiteit. Er is geen lidmaatschap, geen verplichting, alleen een 
positieve geest, om samen dit prachtige dorp de 21e eeuw in te helpen.
Als je nieuwsgierig bent, kom dan langs op 1 of 2 november naar ons 
dorpscafé in het HOC (dat binnenkort misschien een nieuwe naam krijgt), 
niet alleen om te genieten van de tentoonstelling rond 75 jaar WO II, 
maar ook meer te weten te komen van de werking van een dorpsraad. 
Zo schrijf je mee aan de toekomst van jouw dorp, waar het nog altijd 
goed is om wonen.
Want ons dorp zal duren, ook in de 21e eeuw.

William Minnaert
Voorzitter dorpsraad
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1. de dorpsraad
de opening van de Heldergemstraat ) Zelf orga-
niseerde de dorpsraad een paar jaar geleden een 
midzomerfeest, en startte de succesvolle traditie 
van wafels met Goesjdeel.  
Een uitschieter was ook de hulde aan Roger De 
Troyer, voor wie we de ‘grote prijs van Helder-
gem’ in het leven riepen omwille van zijn uit-
zonderlijke verdiensten voor het Heldergems erf-
goed. (zie artikel). Verder waren/en zijn we de 
pioniers bij het ontstaan van een Vlaamse Ver-
eniging voor dorpsbelangen, die in heel Vlaan-
deren de belangen van kleine kernen verenigt. 
Het doet dan ook genoegen dat de gemeente de 
intentie heeft om ook in andere deelgemeenten 
dorpsraden op te richten (zie aankondiging). De 
aanhouder wint. 

Wie kon vermoeden dat toen 20 jaar gele-
den een aantal malcontenten bij elkaar kwamen 
om hun ongenoegen te uiten over de verdwijning 
van de gemeenteschool, dit zou leiden tot een 
dorpsraad, die een bepalende rol zou spelen in 
het leven in Heldergem? Ongeveer niemand. 
Op dat ogenblik was Heldergem een slaapdorp, 
aan zijn lot overgelaten en bijna uitverkocht door 
Haaltert. In de gemeentebegroting kwam alleen 
een verlichtingsarmatuur voor, en dat was het. 
Men stak de koppen bij elkaar en zocht en vond 
inspiratie bij samenlevingsopbouw met een pro-
ject DorpInZicht. Er kwam een enquête met een 
respons van meer dan 70 %, waaruit bleek dat 
de dorpsraad, oorspronkelijk bestempeld als 
‘hooligans’ gedragen werd door een groot deel 
van de bevolking. De dorpsraad werd de kata-
lysator van het verengingsleven (zie elders): 
nieuwe ontstonden, andere werden vernieuwd. 
De dorpsraad zelf was op veel terreinen actief, 
wat u kan terugvinden in de volgende items. 
Ze werkte hierbij samen met andere verenigin-
gen en ook met de gemeente (de heropening van 
het dorpshuis als HOC-De Franschman, oprich-
ting van het BIN in Heldergem, straatfeest n.a.v. 

Uit GvH mei 2013 

Uit GvH september 2016

De leden van de Dorpsraad anno 2019
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Van gemeenteschool naar Heldergems ontmoetingscentrum

teerde men voor renovatie en uitbreiding van het 
oude gebouwencomplex.
De dorpsraad had intussen na een bevraging van 
de bevolking “Dorp in Zicht” een aantal gemeen-
schappelijke behoeften aan het licht gebracht: 
er was nood aan een ontmoetingsplek en aan 
dienstverlening. Een “dorpshuis” was de moge-
lijke oplossing.

In 2006/2007 bezochten enkele leden van de 
dorpsraad van Heldergem een aantal van de 
eerste dorpshuizen in Vlaanderen. Daar konden 
warme maaltijden worden opgediend door de ge-
meente, boeken ontleend, vertegenwoordigers 
van de gemeente of politie geraadpleegd.

Het eerste dorpshuis in Zuidoost-Vlaanderen
Op vraag van onze dorpsraad was de gemeente 
mee bereid het eerste dorpshuis in Zuidoost- 
Vlaanderen op te richten. Een dossier werd ook 
ingediend om met Europese subsidies om dit  
project mee te realiseren.
Het kind moest een naam krijgen. Er werd geko-
zen voor een dubbele naam: HOC (Heldergems 
Ontmoetingscentrum) 
De Fransman, een verwijzing naar de “campagne 
“ die  vele Heldergemse mannen gingen doen in 
de 19e en 20e eeuw.
De ruimtes zijn zeer geschikt, zowel voor grote 
gezelschappen, kleine groepjes en individuen. 
De brede gang kan dienstdoen als galerij voor 
tentoonstellingen. 
Het dorpshuis kan ook fungeren als uitvalsbasis 
voor deelname aan activiteiten van derden, bv. 
Wandelgroepen.
Er wordt gemeentelijke dienstverlening aange-
boden en er zijn ook vrijwilligers actief: in de 
computerklas, de lessen Frans voor beginners en 
lessen Nederlands voor anderstaligen.

Het dorpshuis werd geopend op 25 april 2008. 
Het huis zelf en de directe omgeving is sedert-
dien blijven uitbreiden en de ziel van het dorp 
geworden. Door de aankoop van het Oude ge-
meentehuis zal het almaar meer toepassingen 
krijgen, met als voornaamste het inrichten van 
Kinderopvang, dit als aanloop naar het opnieuw 
inrichten van Kleuter- en Lager Onderwijs voor 
de circa 250 kinderen van Heldergem. 

Ad multos annos! Nog vele jaren!

 

ale woningen op te bouwen. Hier-
door zou het laatste stukje neutraal grondgebied 
verloren gaan en zouden verenigingen nog enkel 
(mits betaling) kunnen vergaderen in privé -za-
len.
-met 1600 inwoners op 17000 slonk het aan-
tal vertegenwoordigers in de 25-koppige ge-
meenteraad tot exact 1. Gelukkig was dit de 
burgemeester(es), maar qua invloed kon dit niet 
echt meer tellen....
Intussen was de gemeente Haaltert zelf niet bij 
haar pakken blijven zitten. 
Een greep uit haar verwezenlijkingen in eigen 
kring:
-er werd een nieuw gemeentehuis gebouwd dat 
plaats bood aan een 90-tal werknemers
-de jongeren kregen een nieuw jeugdhuis
-er verrees een nieuw postkantoor dat na enkele 
jaren ook de klanten van Heldergem zou bedie-
nen. Die moesten voorlopig nog tevreden zijn 
met het kleine kantoortje in Aaigem.
-in het Warandepark richtte men een professio-
nele bibliotheek en cultureel centrum op, waar 
plaats was voor allerlei verenigingen zoals de 
Heemkundige Kring, musea enz.
-de nakende politiehervorming zou slechts on-
geveer 100 miljoen BF moeten kosten. Gedaan 
met veldwachters die de burger aanmaanden de 
distels van tussen zijn grasperken te halen!
Toen de begroting voor het jaar 2000 bekend 
werd gemaakt, vonden enkele naïeve idealisten 
uit Heldergem dat hun negorij onheus werd be-
handeld. Ze staken de koppen bij mekaar en gin-
gen over tot de geboorte van de Dorpsraad. 
En zie, onverwacht snel na dit heuglijk evene-
ment klaarde de hemel boven hun dorp aanzien-
lijk opvallend open. Blijkbaar kon men het ge-
schrei van de kleinste baby van Haaltert moeilijk 
langer tolereren en zei men:

Geef die kleinen zijn tut zodat hij zwijgt

De eerste fopspeen was het verharden en veref-
fenen van de Hoomweg. 
Daarna volgde de schenking door de burgemees-
ter van een beeld, voorstellende een seizoenar-
beider, het symbool van de Heldergemnaar van 
de prille 20e eeuw.

Het belangrijkste was de zoektocht naar een ge-
paste locatie voor de verenigingen en de jeugd 
van Heldergem. Toen onder initiatief van de 
Dorpsraad 600 handtekeningen werden verza-
meld tegen de verkoop van de schoolsite schoot 
men het project” sociale woningen “ af en op-

2. van school naar  hoc
De druppel
In oktober 1999 verscheen in de gewestelijke 
bijlage van de meeste kranten:
Voor een rijweg in Haaltert is 23 miljoen vrijge-
maakt, Denderhoutem krijgt 12 miljoen, Kerks-
ken 9 miljoen en in Heldergem voorziet men 
47000 Belgische Frank voor een verlichtingsar-
matuur op het Oud-Dorp.”
Deze druppel deed voor ons de emmer overlo-
pen. Wat was er aan de hand?
Deze getallen verwezen naar de begroting voor 
het symbolische jaar 2000 van de gemeente 
Haaltert, waarvan Heldergem de kleinste deel-
gemeente was. 
In 1976 waren alle gemeenten in Vlaams -België 
(met uitzondering van Antwerpen) gefusioneerd 
“tot meerdere eer en glorie van elk dorp”. 
Op die 23 jaar moest ons dorp het dus veel beter 
gekregen hebben maar wat bleek:

-de 2 scholen verdwenen
-het postkantoortje werd gesloten
-het gemeentehuis met de (vrije) bibliotheek 
werd verkocht aan een particulier
-alle straten verkommerden; de Hoomweg was 
van de “uitspringers” de meest  opmerkelijke
-elke deelgemeente werd een beeld beloofd ter 
waarde van 500000 BF, maar toen wij ons beeld 
gingen “opeisen” bleek de    gemeentekas plots 
leeg.

De klap op de vele vuurpijlen 
-tijdens de zomer van 2003 werden op het speel-
plein, het voormalige speelterrein van de ge-
meentelijke basisschool, enkele speeltuigen door 
de gemeente weggehaald wegens “te onveilig”. 
De echte reden: in december 2003 zouden de 
school en het plein verkocht worden om er soci-
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Uit GvH Driekoningen 2006
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Heldergem was voor de fusie een dorp zo-
als er zovelen waren. 
Een kerk, een school, veel cafés, een paar kleine 
kruidenierszaken, bakker, beenhouwer en nog wel 
wat plaatselijke ambacht. Trouwen deed je met 
iemand uit het eigen dorp of in het slechtste ge-
val met iemand uit een aanpalende gemeente. 
Mensen zagen elkaar aan de schoolpoort, op café, 
tijdens de kermis, in de kerk, … Iedereen kende 
iedereen.

Maar tijden veranderen. 
Dorpen werden samengevoegd, scholen zagen de 
kinderen naar de grote stad trekken, cafés tapten 
hun laatste pinten, bakkerijen sloten, … het kleine 
dorp viel in slaap. Ook de samenstelling van de 
dorpsgemeenschap veranderde. Mensen van ver 
over de dorpsgrenzen kwamen er wonen. Dit en 
nog veel meer zorgde ervoor dat verenigingen 
en evenementen in ‘ons dorpje’ niet bijster veel 
meer voorstelden. De grote hoofdgemeente, die 
sowieso al niet wist wat aanvangen met die ‘boe-
rendorpjes’, was ook niet echt een hulp om de 
eigenheid te behouden.  

Maar tijden veranderen. 
De eigen identiteit van een dorp was blijkbaar 
toch niet een futiliteit die je zomaar op de schop 
kon gooien. Niet bij ons in Heldergem en niet in 
die vele andere kleine dorpjes vergelijkbaar met 
het onze. 
Er was verontwaardiging over de behandeling 
door de hoofdgemeente Haaltert, en met de ver-
ontwaardiging kwam de vereniging. De vereni-
ging die het niet pikte dat men die identiteit niet 
erkende. Maar ook nog een andere vereniging die 
de kermis een nieuw elan wou geven. Nog ande-
ren startten een buurtcomité op om de mensen 
uit de eigen straat bij elkaar te krijgen. Er kwam 
een speelpleinwerking. De gezinsbond kreeg met 
een nieuw bestuur een nieuwe wind door zijn ran-
gen.
 
En nog veel meer gebeurde in dat wakker ge-

3. verenigingen/
evenementen

schudde dorp gedurende die twintig jaar Dorps-
raad: de vijftig-, zestig-, zeventigjarigen die er 
elke keer een grote happening van maakten; de 
bloedgevers die iedere drie maand bijna hon-
derd mensen samen krijgen; ziekenzorg op reis 
naar Scherpenheuvel, naar Hoogstraten, … ; een 
kinderkoor hebben we ondertussen in onze ge-
meente; het Davidsfonds dat mensen groepeert 
van Kerksken én van Heldergem en hele mooie 
dingen organiseert; … het houdt niet op.

In de twintig jaar ‘Gazetten van Heldergem’ vin-
den we ontelbare artikels terug over de meest 
uiteenlopende gebeurtenissen. Aankondigingen 
en terugblikken van kermissen, van ochtend- en 
avondwandelingen, van Kantel- en andere quiz-
zen, van kookdemo’s, gin- en biertastings, Kerst-
drinks, barbecues, reizen georganiseerd voor be-
jaarden, voor zieken, voetbal op groot scherm, 
zomerfeesten, …

Uit die hele waslijst willen we jullie toch deze arti-
kels van lang geleden niet onthouden.

Uit GvH september 2009



De gazet van heldergem Pagina vv De gazet van heldergem Pagina vv 10 11

4. politiek
Van bij de oprichting van de dorpsraad 
was het duidelijk dat we ons niet wilden la-
ten leiden door de partijpolitiek. 
Iedereen die voor Heldergem was en is, blijft wel-
kom in onze dorpsraad. Mensen met een politiek 
mandaat worden verzocht zich terug te trekken. 
Toch heb je als dorpsraad altijd met een gemeen-
tebestuur (en dus met politieke strekkingen en 
meningen te maken). Een van de aanleidingen 
voor het ontstaan was trouwens de gemeente-
begroting van 20 jaar geleden, waar de enige 
bijdrage voor Heldergem bestond uit een verlich-
tingsarmatuur. 

Hoewel men meerdere keren probeerde om ons 
voor een (politieke) kar te spannen of ons in een 
bepaalde kleur onder te brengen, stonden onze 
daden daar lijnrecht tegenover. Integendeel, 
met het oog op de nakende verkiezingen werd 
tot tweemaal toe een overzicht gegeven van de 
standpunten van de politieke partijen met betrek-
king tot Heldergem; De eerste maal resulteerde 
een en ander in een burgerbeweging aHa of an-
ders Haaltert, die een eigen leven ging leiden en 
een bepalende rol speelde bij de vorige gemeen-
teraadsverkiezingen.
Bij de huidige verkiezingen analyseerden we niet 
alleen uitgebreid de verkiezingsprogramma’s, 
maar organiseerden we ook nog een verkiezings-

debat over de grenzen van ons kleine dorp heen. 
Vriend en tegenstander loofden de professiona-
liteit waarmee dit werd georganiseerd en de op-
komst (250 mensen) was navenant. 
Of dit mee het resultaat van de verkiezingen be-
paalde, laten we aan de lezer over. In elk geval 
zijn we tevreden dat de huidige coalitie participa-
tie in het algemeen en Heldergem in het bijzonder 
een warm hart toedragen, en hopen we dat de 
veranderde houding tegenover burgerparticipatie 
zich in de toekomst blijft verderzetten. 
Een dorp maak je samen;

Uit GvH september 2006
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Heldergemstraat: Overgang aan Mottedries 
zonder fietspad, suggestiestrook of signalisatie.

13

L i j s t t r e k k e r s d e b a t  v a n  d e 
d o r p s r a a d  b L i j k t  s c h o t  i n  d e  r o o s
Even terug naar een paar maand geleden. 
Eerder last-minute wordt een vergadering van 
de Dorpsraad bijeengeroepen. Die moet zich bui-
gen over de praktische organisatie van het aan-

staande lijsttrekkersdebat. Een huzarenstuk, ge-

geven dat liefst 9(!) partijen naar de hand van de 
Haaltnaar dingen. “Hoeveel bier moeten we daar-
voor bestellen?” vraagt iemand in de zaal. “Dat 
is moeilijk in te schatten” antwoordt een andere, 

“het is ook kermis in Kerksken 
die dag, maar als we alle lijst-
trekkers over de streep krijgen, 
moeten we daar toch wat volk 
voor op de been krijgen. Bestel 
maar voldoende”. 
Het bleken profetische woorden, 
maar daarover later meer. Liefst 
280 geïnteresseerden kwamen 
maandag 1 oktober opdagen 
voor het lijsttrekkersdebat van 
de Heldergemse Dorpsraad. 
Het Sint-Martinusheem was ge-
woonweg te klein om de mas-
sa te ontvangen. Gelukkig ..... 

Uit GvH januari 2019
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BURST

HELDERGEM

5. wonen/ appartementen
In het gemeentelijk structuurplan van 
maart 2008 stond letterlijk: “De kwaliteit 
van het wonen in Heldergem ligt vooral in 
het landelijke karakter van het dorp. Dit ka-
rakter moet behouden blijven. Meergezins-
woningen passen niet in deze sfeer.” 
Toen enkele bewoners in hun protest tegen de 
bouw van 24 appartementen op de steenkapper-
site deze passage in hun motivatie opnamen, 
stelde men dat dit gedeelte van het structuurplan 
“niet bindend” was.
Intussen zien we in Heldergem en ook in ande-
re gemeenten al geruime tijd een wildgroei aan 
meergezinswoningen, in 2017 maakten we een 
inventaris op, er waren toen :
- 41 bestaande appartementen 
- 15 appartementen in aanbouw 
- 64 appartementen in projectfase 
We hielden toen nog geen rekening met de in-
tentie om op de site van Huize Glorieux een vast-
goedproject te ontwikkelen met +- 30 apparte-
menten (site van =- 2500 m2) 

Positief
We kunnen niet ontkennen dat de opkomst van 
meergezinswoningen “nieuw bloed” in onze ge-
meente teweegbrengt, anderzijds wordt ook het 

uitzicht van sommige sites verfraaid (site steen-
kapper) en wordt door de gemeentelijke regle-
mentering de mogelijkheid geschapen om een 
handelsruimte te creëren.

Weerstand
Elke vernieuwing brengt uiteraard een zekere 
weerstand met zich mee, de bestaande rust wordt 
verstoord, het uitzicht belemmerd, de bijhorende 
verkeersdrukte, parkeerproblemen enz…
De dorpsraad tracht in deze een adviserende en of 
ondersteunende rol te spelen voor de bewoners, 
we berichten de feiten zoals ze zijn en trachten te 
bemiddelen waar mogelijk.

Wat doet de gemeente ?
Het gemeentebestuur wil een woonomgevingsplan 
opstellen en hoopt met het plan het woonbeleid 
beter te kunnen sturen. Ze ziet een groot aantal 
vergunningsaanvragen voor meergezinswonin-
gen - appartementen - op plaatsen die zij minder 
geschikt acht en waarvoor er weinig draagvlak is 
in de nabije buurt. Met een woonomgevingsplan 
schept men meer duidelijkheid en zekerheid voor 
alle betrokkenen, zowel vergunningsaanvragers 
als buurtbewoners. Met het plan kan de gemeente 
ook aangeven wat waar wenselijk is, én wat niet.

In de maand januari ontdekten wij een gele 
affiche in de Processieweg, ter hoogte van 
het gebouw tegenover de kerk met daarop 
een aanvraag voor de bouw van 24 appar-
tementen op het terrein van de vroegere 
steenkapper. 
Een aantal omwonenden verenigden zich en heb-
ben een petitieactie ondernomen om hun protest 
kenbaar te maken. De dorpsraad ondersteunde 
dit protest en stuurde een brief naar het college 
van burgemeester en schepenen.
Project is (voorlopig) afgekeurd door sche-
pencollege
Het schepencollege heeft in de zitting van 18 april 
het project afgekeurd, ondanks het feit dat er    

De Dorpsraad ondersteunt en motiveert protest tegen de bouw van 24 
appartementen aan de kerk van Heldergem.

ondertussen een wijziging is aangevraagd door de 
projectontwikkelaar. Zij dringen (terecht) aan op 
een nieuw openbaar onderzoek.
We volgen dit uiteraard op samen met de bewo-
ners

Uit GvH juni 2017
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Op Woensdag 16 augustus 
was er voor de bewoners van 
Krekelenberg en Heldergem-
straat een infoavond in het  
HOC,  ingericht door de soci-
ale huisvestingsmaatschappij 
Dewaco  in samenwerking 
met het gemeentebestuur.
De uiteenzetting werd gege-
ven door de architect van het 
project in aanwezigheid van 
de directrice en de project-
leider van de sociale huisves-
tingsmaatschappij Dewaco en 
de schepenen Lisa Houtman 
en Laurent Volckaert. 

Schepen Lisa Houtman gaf ons 
de visie van het gemeentebe-
stuur op het sociale woning-
beleid, waarbij we onthielden 
dat de gemeente nood heeft 
aan sociale woningen en dat... 

w i L d b o u w  a p p a r t e m e n t e n

1

24 SOCIALE WONINGEN VOOR OUDEREN TEGENOVER DE KERK

Held
erg
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Uit GvH september 2017

U leest het goed, een “residentie” in Heldergem. 
Inderdaad, na de “analemmatische zonnewijzer” 
en het “woonerf Krekelenberg” is dit weer iets 
nieuws in ons dorp om rekening mee te houden.
Voor de enorme rupskraan was het een paar 
weken geleden een klein kunstje om de oude 
schuur van de steenkapper (aan de kerk) met 
één beweging omver te duwen, met als gevolg, 
een enorme stofwolk en een hele vracht steen-
gruis op de Processieweg. Een paar kijklustige 
buren vroegen om toch wat signalisatie te plaat-

sen voor de veiligheid van de weggebruikers 
maar aangezien ze geen Bulgaars spraken ver-
dween het gesprek nogal snel in de stofwolk.
Bij het lezen van dit artikel zal  waarschijnlijk de 
ganse steenkapper-site omgetoverd zijn in een 
kale vlakte, voor de nostalgische zielen voegen 
we daarom nog een paar foto’s met sfeerbeel-
den toe . 
De opdrachtgevers melden ons dat de maxi-
mumtermijn van de werken ongeveer  400 
werkdagen zal bedragen (ongeveer 2 jaar) . Het 
bouwperceel zal ten volle benut worden voor 
het plaatsen van de kraan en van werfmateriaal 
waardoor de hinder voor weggebruikers tot een 
minimum zal beperkt blijven. Het gebouw wordt 
op traditionele wijze gebouwd en zal voldoen 
aan de strengste energienormen. (JB)
Via deze link verkrijg je meer informatie om-
trent het gebouw. 
https://amandus.c-projects-immo.be 

enigingen een gratis dorpsfeest ter inhuldiging 
van de werken, dit dankzij de financiële steun van 
de gemeente, het feestcomité, Betty serveert en 
de inzet van heel wat verenigingen.   
(Zie artikel opening Heldergemstraat)

Dorpsraad in ondersteunende rol
Als dorpsraad hebben we ons steeds ingezet om 
de belangen van ons dorp omtrent wegen en ver-
keer te verdedigen, zo hebben we meegewerkt 
aan het MASTERPLAN voor Heldergem en heb-
ben we met onze enquête van DORP IN ZICHT 
bijgedragen aan de bewustwording van de ver-
antwoordelijke politiekers omtrent de noodzake-
lijkheid van de wegeniswerken en een veilige ver-
keerssituatie. 

Tijdens de grote wegeniswerken van 2015-2016 
en deze van de het project Vijverstraat heeft de 
dorpsraad een ondersteunende rol gespeeld, zo-
wel voor de gemeentediensten als voor de bewo-
ners, dit door het uitwerken van groepsoffertes en 
het bijwonen van de werfvergaderingen waar we 
de belangen van de bewoners trachtten te verde-
digen. We deden ook voorstellen voor de herin-
richting van de Heldergemstraat en Oud Dorp, dit 
aan de hand van een uitgebreid document, een 
aantal punten werden reeds gerealiseerd door de 
gemeente, toch zullen we in de toekomst blijven 
ijveren voor een veilige verkeersinfrastructuur 
voor auto’s, fietsers en voetgangers.

Wie herinnert zich nog de kasseien van de  
Heldergemstraat ?  
43 jaar geleden werd de Heldergemstraat gron-
dig aangepakt, de riolering werd vernieuwd en de 
kasseien werden vervangen door een nieuwe as-
falt laag. We haalden toen de plaatselijke kranten 
met een artikel over de verdwenen buizenkrui-
pers.
In 2004 werd de Hoomweg vernieuwd, de weg 
was in zo een erbarmelijke staat dat de oorspron-
kelijke plannen, om slechts een gedeelte van de 
weg te vernieuwen, herzien werd en men de vol-
ledige weg heeft vernieuwd.   (Zie artikel nieuwe 
Hoomweg)

Zuiveringsstation
In 2011 ging het waterzuiveringsstation in dienst, 
oorspronkelijke was het de bedoeling om het zui-
veringsstation in de Processieweg in te planten 
maar na jarenlang protest van enkele bewoners 
werd de huidige locatie toch weerhouden (zie ar-
tikel zuiveringsstation draait op proef)

In 2015 werden de grootste wegenwerken ooit 
in Heldergem uitgevoerd, Heldergemstraat, Oud 
Dorp, Lochtingweg, Dekkersveld en Krekelenberg 
werden voorzien van een ontdubbelde riolering en 
een nieuw wegdek. 

In de editie van september 2016 maakten we een 
evaluatie van de werken in het artikel “dwars door 
Heldergem”, daaruit bleek dat er in de toekomst 
nog wat werk aan de winkel is om een veilige ver-
keerssituatie voor auto’s, fietsers en voetgangers.
In 2017 werden in de Vijverstraat, Hogendries en 
Kerkbosweg de rioleringen ontdubbeld en nieuwe 
voetpaden en wegbedekking aangebracht.

Grootste gratis dorpsfeest ooit
Op 29 mei 2016 organiseerde de dorpsraad met 
medewerking van verschillende Heldergemse ver-

Bouwwerken residentie Amandus gestart Uit GvH juni 2019

6.wegenwwerken/
verkeer
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Uit GvH juni 2004 Uit GvH juni 2011
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Opening van de Heldergemstraat
Zondag 29 mei 2016 werd onze Heldergemstraat in 
aanwezigheid van onze burgemeester Mevr. Baeyens 
en heel wat schepenen officiëel geopend. 
Zowat alle Heldergemse verenigingen stapten mee het tra-
ject van Oud-Dorp tot de plaats van de feestelijkheden: het 
eveneens gedeeltelijke vernieuwde kerkplein. 
De fanfare van Denderhoutem leidde de stoet, gevolgd door 
een hele bende trotse Heldergemnaren. Rond de kerk ston-
den heel wat tenten waar onze verenigingen standen en 
standjes hadden gebouwd om mensen drankjes, eten, kof-
fie of gewoon informatie te bezorgen.
De burgemeester hield een speech en onze voorzitter van 
de Dorpsraad schetste in zijn wederwoord de gevoelens van 
dank en ook wel een beetje van frustratie van Heldergem 
en zijn inwoners.
De kinderen van het kinderkoor zongen hemels mooi, de 
Little Wings gaven een demonstratie en het weer was Bel-
gisch.
Mocht onze nieuwe straat kunnen praten, ze zou tevreden 
geweest zijn met haar inhuldiging.

Uit GvH september 2016

Uit GvH januari 2017

De wegenwerken:
Vijverstraat, Hogendries, Kerkbosweg

Aanleg gescheiden rioleringsstelsel in de  Vijverstraat, Hogendries en Kerkbosweg.

Algemene Bouwwerken
Jurgen Coppens

Aanleg opritten & terassen

0478 / 90 01 70
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Vroeger werden de gebeurtenissen en 
het dagelijks leven van een gemeente van 
mond tot mond verspreid, soms vanop een 
stoel, schuin tegen de gevel van het huis 
en met zicht op de straat. 
Nu zitten alle nieuwtjes steeds in onze zak, de 
“slimme telefoon” geeft ons zelfs een belletje 
met trilfunctie wanneer we weer wat nieuws 
binnenkrijgen.

Niettemin houden wij als dorpsraad nog steeds 
van een papieren krant waarin we sommige 
weetjes kunnen verkondigen die niet altijd op 
de sociale media verschijnen, misschien omdat 
ze daar niet voldoende diepgang hebben. In 
de beginjaren dienden we zelfs beroep te doen 
op sponsors om onze krant te financieren (zie 
aankondiging)
De afgelopen 20 jaar hebben we heel wat ge-
schreven, te veel om in deze jubileumeditie op 
te noemen maar we houden eraan om er toch 
een paar te vermelden.
We schreven onder andere over:
- een waterzuiveringsstation
- een lokale radio (Pros)
- een natuurgebied (Den Dotter)
- de speelpleinwerking (zie artikel)
- een lokale marktje
- een filmopname in De “Koesjbroeken” (zie 
artikel)
- twee geboortebossen
- een ontmoetingscentrum (het HOC )
- het beeld (De Fransman)
-de zonnewijzer
-de vernieuwing van de meeste straten van 
Heldergem 
-de opkomst van appartementsgebouwen

Verdwenen glorie
De Cash& Carry sloot haar deuren en cafés 
de Rally en den Breda (zie artikel) verdwenen 
voor woonprojecten, de tandarts Armand zocht 

7. dagelijks leven, gebeurtenissen  
en markante figuren 

andere oorden op en de bakkers verdwenen als 
sneeuw voor de zon. Het “slachjenfabriek” Boco 
sloot zijn poorten en ook de septemberkermis 
verdween wegens te populair. De meisjesschool 
verdween en huize Glorieux nam er in 2002 zijn 
intrek, zelfs onze kerk dreigt in de toekomst 
haar deuren te sluiten.

Ook schreven we over een aantal markante 
figuren zoals over Den Bokser, zuster Berna-
dette, meester De Neve, Roger De Troyer, Maria 
Van Dooren (zie artikel)

Uit het archief diepten we soms wat informa-
tie op over vervlogen tijden zoals het artikel 
uit 1960 over de veldloper Eddy De Pauw en de  
een zustermoord in 1971 (zie artikels). Deze 
kwamen tot stand in een samenwerking met 
de afdeling Media en Communicatie van het 
SMI, dat ter plekke neerstreek om mensen te 
interviewen en opzoekingen te doen voor ‘hun’ 
krantenproject. 

Uit GvH december 2002

Uit GvH september 2009
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Uit GvH januari 2007
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Uit GvH juni 2004

Uit GvH juni 2004

Heldergem een filmset: vervolg
Blij u terug te zien. We hadden niets 
anders verwacht. We helpen u graag 
om de drie uitspraken te bevestigen of 
ontkennen. 
 
1.Heldergem is de set geworden voor een 
oorlogsfilm. 
Dit verzinnen we niet. Na maanden van 
prospectie op zoek naar de beste plaats om 
een oorlogsdrama te filmen, zijn een paar 
grote filmbonzen uitgekomen op onze wegen 
in de Heldergemse kouter. Ze waren op zoek 
naar wegen omzoomd door populieren en 
wilgen. Zo waren er wel veel van die wegen 
in de grote oorlog. Hoe zegt u, waarom ze 
dan specifiek naar Heldergem zijn afgezakt? 
We geven u graag een tip: die weg tussen de 
bomen moest er ook vooroorlogs uitzien, en 
liefst ook nog met een paar bommenputten in. Of 
iets wat voor bommenputten kan doorgaan. 

2.Snelle wegen vol putten noemt men trage we-
gen. Uiteraard. Dit was een weggever, omdat je 
toch zeker één juist antwoord zou hebben. Op-
nieuw, geen enkele overeenkomst met dat BRT 
programma met 3 wijzen. Na de doortocht van 
de film caravaan hebben we met de dorpsraad de 
koppen bij elkaar gestoken (het moet gezegd er 
zaten ook een paar hoofden bij). We kunnen het 
toch niet maken dat we een wereldwijde referen-

tie zijn met onze vooroorlogse trage wegen. We 
hebben een werkgroep opgericht, zijn een dossier 
aan het samenstellen, en hebben de gemeente 
een hele waslijst van gebreken en vragen opge-
stuurd. De reactie is redelijk lauw. En dit sluit 
naadloos aan bij onze derde uitspraak 
3.We moeten ons allemaal een schop kopen: 
Moeilijk te staven of we nu al dan niet een schop 
moeten kopen. 
De legende gaat dat er in het verre Haaltert een 
paar uit hun sloefen zijn geschoten (Sloefen van 
Boco, uiteraard). Het was iets met “die van Hel-
dergem hebben net een nieuwe straat gekregen. 

En nu beginnen ze te zagen over hun trage 
wegen. Dat ze hun een schop kopen en zelf 
putten gaan vullen”. Als je een klap krijgt, 
bied dan je andere kaak aan hebben ze ooit 
geschreven in een dik boek. En het zij zo. 
We zijn dus momenteel een gemeentelijke 
aanvraag aan het bekijken voor 1650 schop-
pen en spades. Pas op, een goed examplaar 
gaat al snel  50€. Alles samen zou het de 
gemeente al snel een grote tachtigduizend € 
kosten. Misschien toch beter dat ze even kij-
ken om de trage wegen zelf wat op te knap-
pen. Voor die priis kunnen ze kinderkopkes 
leggen, tot in Gotegem, met arduinen bor-
derkes, en zitbankjes. We vragen niet veel.  
 
KDK

Uit GvH mei 2016
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Nieuw gemeentebestuur wil inzetten op bijkomende dorpsraden naar ana-
logie met de dorpsraad van Heldergem

Participatie kan en mag geen loos begrip zijn. We 
willen daarom verder inzetten op dorpsparticipa-
tie en samenlevingsopbouw. Wij geloven sterk in 
een dorpsraad in elke deelgemeente. Een dorps-
raad is meer dan een adviesraad. 
Dorpsraden kunnen werken rond verkeer, samen-
horigheid, festiviteiten enz. Naar analogie met 
Heldergem zoals bij de aanleg van de Heldergem-
straat is gebleken dat dit een serieuze meerwaar-
de is naar communicatie en efficiënt samenwer-
ken. En wie kan daar tegen zijn? 
Een ander voordeel is dat deelgemeenten zo mee 
nadenken over hun toekomst. Mensen laten deel-
nemen aan het beleid doe je immers door mensen 
te betrekken bij grote beleidsbeslissingen, door 

iedereen rond de tafel te brengen, verschillende 
insteken, vragen en ambities samen leggen. 
We zien hier een sterke coachende rol voor de 
goed werkende dorpsraad in Heldergem waar heel 
wat mensen met ervaring de andere deelgemeen-
tes mee kunnen motiveren en even aansturen van 
bij het begin. In het najaar willen we een regle-
ment voor de dorpsraden finaliseren, na overleg, 
zodat we eens 2020 de oproep naar kandidaten 
kunnen lanceren en onze doelstelling  “in elke ge-
meente een dorpsraad” kunnen voltooien.
 
Burgemeester, Veerle Baeyens

uitsmijter

woord van de 
burgemeester

Tony De Rijck is een schrijver pur sang. 
Als gewezen leraar en verwoed lezer heeft hij een 
bibliotheek om jaloers op te zijn. Niet te verwon-
deren ook dat als hij schrijft, de grote literatuur 
en de stijlfiguren nooit veraf zijn. Vaak zijn het 
pareltjes met een dubbele bodem, die echter niet 
door iedereen werden of worden begrepen. Voor 
de gemiddelde lezer waren zijn cursiefjes soms 
net iets te lang, vandaar dat we er na verloop van 
tijd uitsmijters van maakten.  Van de meer dan 
50 lijvige bijdragen die hij leverde hadden we u 
graag een compilatie gemaakt, maar dat was een 
boek op zichzelf. Onze plaatselijke literator maak-
te er dan zelf maar eentje ‘voor de gelegenheid’. 
En troost u, we weten ook niet of deze uitsmijter 
nu wél of niet waar is. 

Uitsmijter

1999:
Overal in de wereld keek iedereen uit naar de 
komst van het magische jaar 2000. 

Het leek alsof 1999 niet de moeite waard was ge-
weest en zo snel mogelijk moest verwijderd wor-
den uit ieders geheugen, een vergeetput van je-
welste. 

De korte opsomming hierna bewijst het tegen-
overgestelde: 
Niemand herinnert zich nog enig gebeuren uit 
dit in het collectief geheugen verdwenen jaar 
dat nochtans ook 365 dagen lang was geweest 
en zeker niet moest onderdoen voor vele van zijn 
broertjes en/of zusjes zoals 1995, 1996, 1997, 
1998...

•September: kippen en eieren verdwijnen uit de 
rekken van de warenhuizen wegens vergiftiging 
met het verboden pesticide dat grootmoedig zijn 
naam verleende aan de dioxinecrisis en waardoor 
Belgische producten overal in Europa werden ge-
boycot. Val van een regering Verhofstadt?

•President Clinton bezoekt ons land en bespreekt 
achter de schermen van de Nato de Kosovocrisis, 
oorzaak van een immense vluchtelingenstroom 
uit de Balkan naar West-Europa

•Op 11 augustus boycot zware bewolking de to-

tale zonsverduistering in België. Vele Vlamingen 
die naar Wallonië waren gereden kwamen gefrus-
treerd terug nadat ze het verschijnsel niet in al 
zijn glorie hadden kunnen bekijken. “Zelfs dat 
gunnen ze ons niet “ was hun commentaar!

•De NAVO bombardeert Servië met vrede als ge-
volg. Milosovic draait bij. De Vlamingen storten 
664 miljoen Belgische Frank (14, 4  miljoen € in 
de actie “Help Kosovo”, een deel van het voorma-
lige Joegoslavië dat kreunt onder voortslepende 
oorlogsellende en eindeloze stromen vluchtelin-
gen naar Albanië en Macedonië ziet uitwijken.

•Etienne Schouppe uit Denderleeuw blijft grote 
baas van de NMBS (de Nationale Maatschappij der 
Belgische Spoorwegen).

•Luc van Lierde wint voor de 2e maal de Iron Man 
triatlon

•Homopriester Rudy Borremans wordt door kardi-
naal Daneels ontslagen
Op zaterdag 4 december trouwt Filip met Mathil-
de. Will Tura zingt. Koning Albert kreunt onder is-
chias en jicht.

•Op 1 januari 2000 valt de elektriciteit niet uit, 
tuimelt geen enkel vliegtuig uit de lucht en blijven 
verkeerslichten en computers functioneren. Er is 
dus geen sprake van een millenniumbug. “Ons 
land heeft de kaap naar 2000 zonder haperingen 
genomen “ zei premier Verhofstadt.

•In Rusland biedt het eerste democratisch verko-
zen staatshoofd na 1989, Boris Jeltsin (68 jaar), 
zijn ontslag aan en draagt de macht over aan 
Vladimir Poetin (47 jaar), gewezen hoofd van de 
geheime dienst en clandestien medestichter van 
de Dorpsraad van Heldergem, een denktank die 
achter de schermen ijvert voor onafhankelijkheid 
van het grote Haaltert en na de onbloedige putsch 
in Moskou om de 3 maand ongestoord zijn Gazet 
kan publiceren. 

•In het Jubileumnummer september 2019 ver-
schijnt een samenvatting van alle activiteiten en 
van alle nummers, 53 in totaal, van september 
1999 tot september 2019! 
Nasdrovnje!

Terlicht 236
9450 Haaltert (Heldergem)

T. 053 62 90 92
F. 053 62 02 41

M. 0475 46 26 57
E. bart.segers3@telenet.be
Ond.nr. BE0734.196.562

Carrosserie

Bart Segers
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D e  d o r p s k r a n t
i s  e e n  u i t g a v e

v a n  d e
d o r p s r a a d

De dorpsraad is een vereniging die, 
los van elke politieke of andere over-
tuiging, ijvert voor de herwaardering 
van het Heldergemse dorpsleven in 
al zijn facetten. iedereen is welkom 
op de vergaderingen, gehouden in het 
Heldergemse ontmoetingscentrum “De 
Fransman”, de vroegere gemeentelijke 
jongensschool, elke derde woensdag 
van de maand.

Teksten voor de dorpskrant kunnen 
bezorgd worden aan Johan Moreels,

Processieweg 39

johanmoreels@msn.com

DIA

HOC Heldergem
Zaterdag 14 december 20 uur

in samwerking met 
de Dorpsraad

DIA
LECTLECT
QUIZQUIZ

in samenwerking met
de Dorpsraad

In onze 
vorige nummers berichtten wij over de stand van zaken omtrent de bouw van 24 sociale 
appartementen op de site van de oude Smidse, tegenover de kerk.

Ondanks het protest van de bewoners gaf de gemeente een positief advies mits een aantal bij-
komende voorwaarden, onder meer het verhogen van het aantal parkeerplaatsen alsook enkele 
storende zichten te verminderen of vermijden.
De omwonenden gaven zich echter niet zo maar gewonnen en dienden protest in bij de dienst 

nieuws over de sociale appartementen

Wil je onze krant als nieuwsbrief ontvangen in je mailbox? 
Stuur een email naar johanmoreels@msn.com en we sturen jou de gazet 
in pdf-vorm. 

oproep aan alle verenigingen
Wil je een verslag over jouw activiteit lezen in de krant? Een activiteit 
aankondigen? 
Stuur naar johanmoreels@msn.com 

ruimtelijke vergunningen aan de provincie.
Vergunning geweigerd
Op 12 september besliste de provinciale deputatie dat de omgevings-
vergunning geweigerd werd op basis van onder andere: procedurefou-
ten, parkeermogelijkheden, schade aan de natuur gezien het hier een 
biologisch waardevol gebied betreft. Een beroep bij de raad van vergun-

Lees onze krant op facebook
Je vindt onze krant op facebook Dorp Heldergem

Uit sympathie
Barbara Coppens



De gazet van heldergem Pagina vv 32

Tentoonstelling

Dorpsraad Heldergem

1 en 2 november  van 13 tot 17 uur

HOC De Fransman Heldergemstraat 136

(Met dank aan heemkundige kring Haaltert)

Met dorpscafé (taart-koffie-streekbier)


